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Stavební produkce ve stálých cenách lehce vzrostla 
Stavební produkce ve stálých cenách meziročně vzrostla o 0,1 procenta, v září byla vyšší o revi-

dovaných 3,4 procenta. Ve stavebnictví pokračoval pokles produkce v pozemním stavitelství a 
naopak se dařilo inženýrskému stavitelství. Po očištění od vlivu počtu pracovních dnů stavebnictví 
vzrostlo o 1,4 procenta. Meziměsíčně byla stavební produkce očištěná od sezónních vlivů nižší o 
tři procenta. 

Průměrný evidenční počet zaměstnanců ve firmách s 50 a více zaměstnanci meziročně klesl o 
půl procenta. Průměrná měsíční nominální mzda zaměstnanců meziročně vzrostla o 0,1 procenta, 
byla tak 27 150 korun. Produkce podle údajů, které v září v evropské sedmadvacítce zveřejnil Eu-
rostat, se meziročně snížila po očištění od vlivu počtu pracovních dnů o 9,4 procenta, z toho po-
zemní stavitelství kleslo o 12,6 procenta a inženýrské stavitelství vzrostlo o 4,7 procenta. 

V příštím roce pokračuje stavba pražského metra 
Vítězem tendru na stavbu prodloužení trasy A pražského metra do Motola se stalo sdružení firem 

Metrostav a Hochtief CZ. Výběrová komise o tom rozhodla 30. listopadu. Ostatní účastníci výbě-
rového řízení se ještě mohou odvolat, infor-
maci proto nechtěli zástupci Metrostavu 
komentovat. Vedle sdružení Metrostav-
Hochtief, které bylo již dopředu jednoznačně 
favorizováno, se do soutěže zapojily i firmy 
Strabag a OHL ŽS.  

Celkové náklady na výstavbu mají činit 
zhruba devatenáct miliard korun. Zatím není 
zřejmé, jakou konkrétní cenu vítěz nabídl. 
Dopravní podnik to chce zveřejnit až poté, 
co budou vypořádány všechny případné 
námitky. Samotná stavba byla zadavatelem 
vypočtena na 13 miliard korun. K tomu je 
však třeba přičíst ještě dodávku technologií. Její odhadovaná cena je 6 miliard korun a soutěží se 
samostatně. V současnosti to vypadá, že se stavba zahájí na začátku příštího roku. 

Prodloužení trasy metra A v délce 12,9 kilometru bude rozděleno do tří etap. První bude dlouhá 
asi šest kilometrů a povede ze stanice Dejvická přes stanice Červený Vrch, Veleslavín a Petřiny do 
Motola. Druhá, celkem 4,3 kilometru dlouhá etapa, napojí stanice Bílá Hora, Dědina a Dlouhá 
Míle. Poslední a nejkratší úsek má zahrnovat stanice Staré Letiště a Letiště Ruzyně. 

Dráhy chtějí prodat většinu nemovitostí, za výnos opraví nádraží 
České dráhy plánují prodej nemovitostí, které nepotřebují. Z celkových 8000 objektů si chtějí 

ponechat zhruba 1500, pro zbytek bude podnik hledat v následujících třech letech soukromé maji-
tele. Oznámil to náměstek ředitele ČD pro správu majetku Milan Matzenauer. Prodej by podle 
něho mohl vynést řádově až miliardy korun, které chtějí dráhy investovat do obnovy nádraží. 

K prodeji je určeno například asi 470 bytových domů, administrativní budovy v centrech kraj-
ských měst nebo průmyslové nemovitosti v nádražních areálech. Většinu položek ale tvoří drobné 
pozemky či budovy, jako jsou nádražní boudy, nevyužívaná skladiště nebo nákladové rampy. Podle 
náměstka jde vesměs o zanedbané stavby bez větší hodnoty. 

Dráhy si chtějí ponechat jen budovy, které bezprostředně souvisejí s provozem vlaků. V majetku 
podniku tak zůstane všech 991 nádraží. I ty však projdou velkou proměnou, především za peníze z 
prodeje ostatního majetku. Podle náměstka by bylo třeba na rekonstrukci nádraží necelých 20 mili-
ard, s takovým výnosem z prodeje ale dráhy nepočítají. 

Kupce budou dráhy hledat především mezi obcemi, podnikateli, současnými nájemci nebo želez-
ničními nadšenci. Mezi prvními akcemi tohoto druhu byl prodej pozemků obci Řevnice, která chce 
na místě zřídit novou ulici s parkovištěm P+R. Podle Matzenauera by si fotografové železniční 
romantiky měli pospíšit, neboť ruiny starých skladů budou postupně mizet i jinde než v Řevnicích. 

„Výnosy z prodejů zůstávají k dispozici jako investiční zdroje, předtím se tím sanoval hospodář-
ský výsledek, takže se vůbec nestavělo. Nyní je rozestavěno 35 nádraží, což je číslo absolutně 
neobvyklé," zmínil Matzenauer dobu, kdy dráhy z prodeje majetku „lepily" ztrátu osobní dopravy 
a na opravy nádraží nebyly peníze. To už nyní nehrozí, neboť ztrátu dofinancovaly stát a kraje. 

Jednou z nejznámějších položek na seznamu budov ČD určených k prodeji je Sweerts-
Šporkovský palác v pražské Hybernské ulici. Dráhy se jej pokusily t řikrát neúspěšně prodat v draž-
bě, kupec se nenašel ani v následném výběrovém řízení, kde byla minimální nabídka stanovena na 
300 milionů korun. Palác je nyní prázdný. 
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Fotovoltaice se stále daří 
Skandinávská společnost REC zabývající se výrobou fotovoltaických technologií i navzdory všu-

dypřítomné krizi pokračuje v růstu a velkých investicích do technologického rozvoje. Letos uvedla do 
provozu moderní fluidní reaktor na výrobu křemíku, který ušetří enormní množství výrobních nákladů. 
Oproti standardnímu způsobu výroby například 
spotřebuje o 80 % méně energie. Ve výstavbě je 
také nový výrobní závod, schopný ročně vyrobit 
fotovoltaické moduly o výkonu 540 MW. REC 
optimalizuje i proces řezání waferů, který povede 
ke zlepšení výnosů z 87 % na 90,5 % a zároveň ke 
snížení nákladů a úspoře několika milionů NOK 
ročně (stovky tisíc EUR). „První kvartál roku 2010 
již máme navíc plně pokrytý objednávkami a další 
neustále přicházejí,“ říká Kerstin Schmidt, zástup-
ce REC pro střední a východní Evropu. Nárůst 
obratu REC-Group ve 3. kvartálu 2009, oproti 
stejnému období loňského roku, činí i přes velký vliv krize na ekonomiku +13 %. „Růst by díky stále 
živému trhu mohl být ještě vyšší, ovšem zaměřili jsme se letos zejména na technologický pokrok a 
vytváření rezerv,“ říká Kerstin Schmidt. Třetího prosince 2009 byly oficiálně otevřeny i nové adminis-
trativní prostory v Mnichově, kde došlo od loňského roku k několikanásobnému nárůstu počtu zaměst-
nanců. „Letos společnost REC také velmi úspěšně vstoupila na český trh, a to realizací tří fotovoltaic-
kých elektráren o celkovém výkonu 3,6 MW,“ říká Filip Malán ze společnosti Soleg, která technologie 
REC do ČR dodává. 

Hospodaření s energií pomůže naplnit cíle kodaňského summitu 
Společnost Schüco, dodavatel výrobků pro opláštění budov, představila nový koncept hospoda-

ření s energií, který má pomoci naplnit záměry kodaňského summitu o globálním oteplování. Ná-
zev řešení „Schüco 2°“ odkazuje na vytýčený cíl summitu, kterým je udržení globálního oteplová-
ní pod úrovní dvou stupňů Celsia, a umožňuje dosažení až 80 % úspor energie v budovách. Svůj 
příspěvek prezentuje Schüco prostřednictvím reklamního spotu na zpravodajském kanálu CNBC, 
který je jediným oficiálním mediálním partnerem summitu. Společnost Schüco kombinuje razantní 
úspory energie díky vysokému stupni izolace oken a fasád a zároveň získávání energie pro provoz 
budovy prostřednictvím solárního systému. Koncept Schüco 2° využívá adaptabilních izolačních 
clon z neprůhledných materiálů, které podle potřeby zakrývají okna objektu v závislosti na denní 
době, ročním období a venkovním počastí. Díky tomu je možno zásadně omezit spotřebu energie 
nutné k vytápění a klimatizování objektu. 

Nový koncept umožňuje snížit spotřebu energie v budově o 80 % ve srovnání s referenčním 
objektem vybudovaným podle německé normy pro energetickou spotřebu EnEV (2009). 

Cílem Schüco je zajistit co nejvyšší úspory energie využitím vysoce izolovaných oken a fasád a 
zároveň získávat energii pro provoz budov prostřednictvím solárních systémů, které jsou přímo na 
těchto budovách umístěny. Společnost Schüco se ve výzkumu a vývoji takových technologií sou-
středí na to, aby kterákoliv budova dosahovala nejvyššího možného stupně energetické úspornosti 
bez omezení komfortu jejích obyvatel, estetického hlediska a dodržení maximální bezpečnosti. 

Vznikla globální jednotka pro zelený byznys 
Skanska založila novou globální jednotku, jež má za úkol podporovat celosvětové operace sku-

piny v oblasti rychlého uplatňování a komercializace technologií, řešení a obchodních modelů pro 
zelené stavebnictví. Tento podnik navazuje na intenzivní práci skupiny Skanska v posledních le-
tech na mapování a rozvoji různých globálních řešení, metod a pilotních projektů energeticky 
efektivních budov s nízkým dopadem na životní 
prostředí.  

Nová jednotka se bude nazývat Skanska Green 
Business, bude řízena ze Stockholmu, ale její za-
městnanci budou pracovat v různých pobočkách 
Skanska v Evropě a ve Spojených státech. V čele 
nové jednotky bude Cecilia Fasth jako GBO, jež 
bude přímo odpovídat prezidentovi a generálnímu 
řediteli skupiny Skanska Johanu Karlströmovi. 

„Zvyšování tempa šíření a komercializace zele-
ných stavebních technologií v globálním měřítku 
je nejdůležitější prioritou společnosti Skanska. 
Uvědomujeme si, že zelené stavění se stává vyzrálým produktem. K dispozici už jsou technologie 
a odborná kvalifikace pro výstavbu energeticky efektivních a ekologicky správných projektů ve 
velkém měřítku a je to dnes již ekonomicky životaschopný byznys. Proto nastal právě teď čas 
jednat,“ říká Johan Karlström, prezident a generální ředitel společnosti Skanska. Budovy za celou 
dobu své životnosti nyní generují až 40 procent globálních uhlíkových emisí, což je víc než napří-
klad automobilový průmysl, kde nyní dochází k rychlému rozvoji vozů s šetrnějšími pohonnými 
technologiemi. Skanska chce vést podobný vývoj ve stavebnictví. 

Výstavba nových bytů ve 3. čtvrtletí klesla o 5,7 procenta 
Ve třetím čtvrtletí byla v Česku zahájena 

výstavba 11 234 bytů, což bylo meziročně o 
5,7 procenta méně. Nejvíce bytů bylo zaháje-
no v rodinných domech, jejich počet však 
meziročně poklesl o téměř pětinu. Celková 
hodnota nově uzavřených stavebních zakázek 
v tuzemsku meziročně klesla o 26,4 procenta. 

Justiční palác je bez viníků 
Kvůli prodražené stavbě brněnského justič-

ního paláce nemá být nikdo obviněn. Protiko-
rupční policie dospěla k závěru, že se v kauze 
nepotvrdilo podezření ze spáchání trestného 
činu. Stavba paláce se prodražila o více než 
miliardu. 

D11 je stále bez stavebního povolení 
Nejvyšší správní soud (NSS) neodložil plat-

nost rozsudku, který na jaře zrušil stavební 
povolení části dálnice D11. Tato část je tak 
stále bez stavebního povolení. Žádost o od-
kladný účinek podalo ministerstvo dopravy, 
které si stěžuje i na samotný rozsudek Měst-
ského soudu v Praze. 

Obchvat České Skalice bude v pátek 
Obchvat České Skalice na Náchodsku je po 

téměř sedmi letech výstavby zcela hotový a 
řidičům se otevře v pátek. Původně měla nová 
silnice stát již v roce 2006, ale kvůli nevykou-
penému pozemku se výstavba o téměř čtyři 
roky protáhla. 

Báňský úřad zastavil práce ve zříceném tunelu 
Pracovníci Obvodního báňského úřadu v 

Ostravě vydali závazný příkaz, kterým zasta-
vili veškeré práce v tunelu nedaleko Mostů u 
Jablunkova. Stavba se v neděli propadla a 
vytvořil se kráter o rozloze přesahující 7000 
metrů čtverečních. Firma Subterra nyní musí 
najít způsob, jak stavbu dokončit. 

Metrostav se bude podílet na stavbě dálnice v  Polsku 
Konsorcium firem tvořené polskou společ-

ností Polimex Mostostal, českým Metrosta-
vem a slovenským Doprastavem postaví v 
Polsku úsek dálnice A4, jež na jihu spojí zá-
pad a východ země. Polsko-česko-slovenské 
konsorcium vyhrálo, protože přišlo s nejnižší 
nabídkou. Úsek dálnice v délce 23,1 kilomet-
ru mezi obcemi Szarów a Brzesko ležícími 
východně od Krakova postaví za 778,9 milio-
nu zlotých (zhruba 4,85 miliardy korun). Ře-
ditelství silnic a dálnic přitom stanovilo roz-
počet na 1,5 miliardy zlotých. 

OKD dokončila obnovu Darkovského moře 
Společnost OKD dokončila základní rekulti-

vaci jedné z nejvíce důlní těžbou zasažených 
ploch - takzvaného Darkovského moře v Kar-
viné. Rozlehlá vodní plocha vznikla násled-
kem dobývání uhlí. Důlní firma plánuje, že 
území bude v budoucnu sloužit hlavně jako 
sportovní a rekreační zóna. ČTK to sdělil 
tiskový mluvčí OKD Vladislav Sobol. Rekul-
tivace dosud stála přibližně 0,5 miliardy ko-
run. Vodní plocha má rozlohu kolem 32 hekta-
rů a hloubku 25 metrů. 
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Peníze z rekultivace půjdou na silnice 
Obce na Sokolovsku a Sokolovská uhelná se 

dohodly, že veškeré zbylé peníze z 15 miliard 
korun od státu určených na zahlazování těžby 
uhlí půjdou v regionu na stavbu západního 
obchvatu Sokolova. Těžařská společnost už 
nebude o peníze na revitalizaci žádat. 

V Železné Rudě vyroste obří golfové hřiště 
Město Železná Ruda hledá investora na 

stodvacetihektarový golfový areál. Stavba 
osmnáctijamkového hřiště, připravovaná měs-
tem třetím rokem, má začít příští rok. Náklady 
na stavbu budou v desítkách milionů korun. 

V Kladně dokončili opravu rozdělovského mostu 
V Kladně skončila kompletní rekonstrukce 

rozdělovského mostu, na němž byl kvůli sta-
vebním pracím více než rok omezen provoz. 
Stavbu slavnostně otevřeli zástupci kraje a 
společnosti Skanska. Náklady na rekonstrukci 
přesáhly 67 milionů korun. 

EU chce rychlejší výstavbu dálnice z Brna do Vídně 
Zástupci devíti evropských regionů v Bruse-

lu podepsali společnou deklaraci, v níž vyzý-
vají k dokončení dálničního spojení mezi Br-
nem a Vídní. To může zahrnovat i kontroverz-
ní silnici R52, jejíž výstavbu nedávno zkom-
plikovalo rozhodnutí Nejvyššího správního 
soudu. Podle soudu jsou totiž změny v územ-
ním plánu Břeclavska, přes nějž má část silni-
ce vést, neplatné. V současnosti hrozí, že Ra-
kousko silnici spojující Vídeň s Brnem na 
svém území dokončí, na českém území na ni 
však žádná nebude kvůli průtahům navazovat. 

Montovaná mateřská škola 
Město Jihlava chce postavit do začátku 

příštího školního roku novou mateřskou školu 
s kapacitou 100 dětí. Měla by vzniknou v ulici 
Za Prachárnou poblíž domu s pečovatelskou 
službou. Radnici nutí k výstavbě kromě zvýše-
né porodnosti také technický stav některých 
budov, které už nevyhovují hygienickým pod-
mínkám. I když se kapacita školek zvýší, bude 
v nich v roce 2010 scházet přes 400 míst. 

Architekti chtějí protikorupční balíček 
Česká komora architektů (ČKA) vyzvala 

vládu, aby připravovaný protikorupční balíček 
doplnila o podporu architektonických soutěží. 
Architektonické soutěže mohou podle ČKA 
zabránit netransparentnímu zadávání veřej-
ných zakázek. Díky soutěžím může být také 
známo, kolik budou jednotlivé stavby stát, a 
zabrání se pozdějšímu předražování. 

Stavbařský svaz a odbory nechtějí zvyšovat mzdy 
Představitelé Svazu podnikatelů ve staveb-

nictví (SPS) a Odborového svazu Stavba navr-
hují prodloužení stávající vyšší kolektivní 
smlouvy v odvětví až do 31. března 2011. 
Mzdové tarify ve stavebnictví by tak zůstaly 
na současné úrovni o rok déle, než se původně 
plánovalo. Pro oba svazy je klíčové udržení 
pracovních míst. Návrh ještě musí schválit 
vrcholové orgány obou svazů, řekl předseda 
OS Stavba Stanislav Antoniv. 

Poblíž centra Olomouce vyroste nový polyfunkční dům 
Polyfunkční dům s 41 byty, komerčními prostory a garážemi vyroste do ledna 2011 v Olomouci 

nedaleko centra města ve Wellnerově ulici. Projekt Top House Wellnerova si vyžádá investici přes 
230 milionů korun, řekl novinářům Jiří Ratajský z developerské společnosti Projekt Wellnerova, 
která je součástí stavebního koncernu VCES. O 
zhruba polovinu ploch už prý projevili zájem 
jejich budoucí vlastníci. Šestipodlažní dům 
nabídne byty od 1+kk po 5+kk s podlahovou 
plochou od 50 do 118 metrů čtverečních. Podle 
zástupců projektu navíc kupující budou moci 
sami rozhodnout o rozvržení bytu či komerč-
ních prostor. Průměrná cena bude činit zhruba 
45 000 korun za metr čtvereční včetně DPH. 
Výstavba byla už zahájena a stavební práce by 
měly skončit v lednu 2011. Developerská spo-
lečnost Projekt Wellnerova a.s. je společností 
účelově založenou pro realizaci projektu Top 
House Wellnerova. Patří pod stavební koncern VCES, který je od poloviny letošního roku součástí 
jedné z největších stavebních skupin na světě, skupiny Bouygues. 

Na Čabárně stojí unikátní ekologické centrum 
V těchto dnech proběhla kolaudace nové budovy Centra ekologické výchovy, která vyrostla v 

blízkosti bývalé hornické kolonie Čabárna u Kladna. Statutární město Kladno investovalo téměř 
60 milionů korun do energeticky úsporného objektu, který je určen široké veřejnosti pro řadu 
s ekologií souvisejících aktivit, a jehož součástí je i biologická čistička odpadních vod. Zhruba 
devadesát procent nákladů na stavbu, jejímž zhotovitelem je společnost Skanska CZ, pokryly zdro-
je z fondů Evropské unie a státního rozpočtu. Objekt má parametry tzv. „pasivního domu“, které 
jsou v Česku doposud spíše raritou. „V případě 
Centra ekologické výchovy je realizována tepel-
ná izolace budovy v tloušťce 20 až 60 centimet-
rů, v závislosti na skladbě obvodového pláště. 
Kromě toho byla při stavbě použita i další tech-
nologie snižující spotřebu energie, například 
řízené větrání s rekuperací či solární systém na 
ohřev vody,“ vysvětlil projektový manažer 
Skanska CZ Petr Flek. Ekologicky šetrná není 
pouze budova, ale šetrná byla také její výstavba. 
Okolní plochy o výměře zhruba 4000 m2 jsou 
osázeny stromy, keři či popínavou zelení. Založeno zde bylo rovněž několik trávníků a zazeleněna 
byla i většina střešních ploch a teras. Budovu navrhla architektonická kancelář IAV. Plášť budovy 
je ze svisle kladených modřínových fošen, ve spodních partiích obložený cembonitovými deskami. 
Celkové finanční náklady vyčleněné v rozpočtu města na tuto akci činí 60 milionů korun, přičemž 
85 % výdajů bylo uhrazeno z evropských fondů a dalších 5 % ze SFŽP. Ze zdrojů města bylo tedy 
použito zhruba deset procent celkových nákladů. 

Investice do tuzemských nemovitostí 
Objem investic do komerčních nemovitostí dosáhl ke konci listopadu 215 milionů eur. Čeští 

investoři se na této sumě podíleli téměř 30 procenty (resp. 61 miliony eur). Dohromady bylo letos 
uzavřeno pět obchodů, transakce se týkaly výhradně prvotřídních kancelářských budov. Investoři 
se zaměřili na Prahu, v mimopražských regionech žádná institucionální investice neproběhla. 

„Do konce roku se očekává uzavření 
ještě nejméně jedné institucionální trans-
akce. Pokud se tak stane, celkový objem 
investic v letošním roce dosáhne 250 mi-
lionů eur a trh spadne oproti roku 2008  
o 70 procent,“ říká James Chapman, 
partner a vedoucí investičního týmu 
v pražské kanceláři Cushman & Wake-
field. 

Investoři se nadále budou zaměřovat 
pouze na prvotřídní nemovitosti. Příleži-
tostné fondy by pak mohly snížit svá 
očekávání ohledně návratnosti a být připraveny akceptovat i větší riziko. To by zvýšilo schopnost 
strukturovat transakce v oblasti developmentu a odstartovaly by se tím i další sektory trhu – avšak 
stále pouze pro ty nejlepší dostupné projekty. Kancelářský sektor bude nadále dominovat. Celkový 
objem trhu by se mohl pohybovat kolem 350 - 400 milionů eur. Tohle číslo však může být výrazně 
proměnlivé v případě jednorázové transakce velikého objemu. V roce 2010 by se mohla zlepšit 
dostupnost financování pro nové akvizice. 
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Josef Šinágl (39) je 
novým generálním ředi-
telem MEXX Reality. V 
realitní kanceláři působí 
od loňského října a do-
sud zastával pozici ob-
chodního ředitele. Funk-
ce generálního ředitele 
se v MEXX reality uvol-
nila loni v listopadu a několik měsíců byla 
neobsazená. Výkonné řídící kompetence na tu 
dobu dočasně převzal prezident firmy Zdeněk 
Macháček. Šinágl přišel do MEXX Reality 
z realitní kanceláře Arllen Real Estate, kde 
zastával rovněž pozici obchodního ředitele. 
Dříve působil ve vedoucích pozicích několika 
realitních společností. Profesní kariéru zahájil 
před jedenácti lety jako realitní makléř. Absol-
voval Střední průmyslovou školu stavební. Ve 
volném čase se věnuje rodině a rekreačnímu 
sportu, dříve hrál aktivně ragby. 

Cecilia Fasth byla jme-
nována do funkce Green 
Business Officer (GBO). 
Fasth pracuje ve společ-
nosti Skanska od roku 
1996, zastávala řadu pozic 
v developmentu komerč-
ních staveb. Od roku 2006 
byla prezidentkou společ-
nosti Skanska Fastigheter Gothenburg. 

Fasáda roku 2009 
Letošní ročník prestižní soutěže Fasáda roku 

přináší několik inovací. Pro zjednodušení se 
bude soutěžit pouze ve dvou kategoriích, No-
vostavba a Rekonstrukce. Ubyla kategorie 
Regenerace panelového domu, nově však 
bude uděleno několik zvláštních cen. Posled-
ním možným dnem pro podání přihlášek je 31. 
leden 2010. Vyhlašovatelem soutěže je společ-
nost Baumit, spol. s r.o. Časopis Stavitel je 
mediálním partnerem. Více informací o pod-
mínkách soutěže a přihlášku ke stažení nalez-
nete na www.fasadaroku.cz. 

Pozvánka na konferenci IZOLACE 2010 
Na téma Energeticky úsporná opatření bu-

dov aneb komu se nelení, tomu se zelení uspo-
řádá společnost A.W.A.L. konferenci IZOLA-
CE 2010. Bude se konat 27. ledna 2010 od 
8.30 hod. v konferenčním centru City, Praha 4 
– Pankrác, Na Strži 63. Konference by se měla 
pokusit o jakýsi souhrn všech možností snižo-
vání energetické náročnosti provozu budov, 
dále o zhodnocení jejich vhodnosti pro různé 
typy staveb. Upozorní rovněž na úskalí při 
aplikaci jak v projektové přípravě a realizaci, 
tak v konečném užívání objektu. Více infor-
mací včetně programu a možnosti registrace 
na konferenci naleznete na www.izolace.cz. 

Cihláři zvýšili pevnost keramického zdiva 
S broušením cihelných bloků v pevnostní třídě P15 začala v 

srpnu letošního roku společnost HELUZ cihlářský průmysl 
v.o.s. Dřívější nebroušené cihelné bloky HELUZ P15 byly 
určené pro zdění na klasickou vápenocementovou maltu. 
Oproti nim se pevnost zdiva z broušených cihel HELUZ P15 
s použitím celoplošné malty zvýšila o více než 50 %.  

Investorům a projektantům se tak nabízí stavební materiál 
určený pro staticky extrémně namáhané stavby a vícepodlažní 
objekty, který s sebou zároveň nese všechny výhody zdění z 
broušených cihel, jako je vyšší rychlost zdění nebo nižší tech-
nologická vlhkost zdiva a minimalizace tepelných mostů způ-
sobených klasickou maltou.  

Broušené cihelné bloky HELUZ P15 jsou určené pro tloušťku zdiva 24, 30, 36,5, 38, 40 a 44 cm. 
Při tloušťce zdiva od 36,5 cm splňují tyto cihelné bloky bez zateplení požadavky tepelně technické 
normy. 

Minerální izolace s ECOSE Technology Knauf Insulation 
Společnost Knauf Insulation, výrobce tepelných, akustických a protipožárních izolačních materi-

álů, obdržela v pátek 4. prosince za svůj nový revoluční výrobek minerální izolace s ECOSE Tech-
nology první místo v soutěži Inovace roku 2009. 

Cenu Inovace roku 2009 vyhlašuje každoročně Asociace inovačního podnikání České republiky. 
Do soutěže lze přihlásit nový nebo významně zdokonalený produkt (výrobek, technologický po-
stup či služba), který musí být v době přihlášky průkazně úspěšně používán. U každé inovace se 
hodnotí několik hledisek: technická úroveň produktu, původnost řešení, postavení na trhu, efektiv-
nost a vliv na životní prostředí.  

Ocenění obdržela společnost Knauf Insulation za svůj nový revoluční produkt, přírodní minerál-
ní izolaci s technologií ECOSE Technology, která využívá přírodního pojiva z obnovitelných mate-
riálů bez obsahu formaldehydu, fenolů a akrylátů. Díky nižší energetické náročnosti při výrobě je 
technologie šetrnější k životnímu prostředí. Technologie ECOSE Technology byla vyvinuta na 
základě pětiletého intenzivního výzkumu a vývoje společnosti Knauf Insulation. V současné době 
je tato technologie chráněna několika celosvětovými patenty. Knauf Insulation uvedla svůj výro-
bek na trh v červenci 2009, kdy jeho výrobě přizpůsobila celý provoz mateřského závodu 
v Krupce.  

Výrobek se na trhu velice rychle ujal a závod sotva stačí pokrývat velké množství objednávek. 
Získáním dalšího ocenění potvrzuje společnost Knauf Insulation svou roli dodavatele těch nejkva-
litnějších produktů na trhu izolačních materiálů. Počátkem listopadu získala minerální izolace 
s ECOSE Technology ocenění Výrobek roku na mezinárodní konferenci Global Insulation 2009 
v Praze a z nizozemského Rotterdamu si odvezla cenu Dubo Award 2009. 

Dveře v 3D rozměrech 
Zdarma si stáhnout knihovny 

3D modelů dveří do programu 
Arcon. Tak to je nová služba od-
borné i laické veřejnosti, kterou 
představila na svých www strán-
kách společnost SAPELI, a.s., 
český výrobce dýhovaných dveří. 
Internetové stránky www.sapeli.cz 
nabízí projektantům, architektům i 
laické veřejnosti možnost zdarma 
si stáhnout knihovnu 3D modelů 
dveří SAPELI pro projekční pro-
gram ArCon 9. Katalog zahrnuje 
3D objekty, textury a materiály. 
„Cílem této nové aktivity SAPELI je umožnit především odborníkům přípravu komplexnějších 
vizualizací interiéru pro lepší prezentaci svých návrhů zákazníkům. 

Každý si tak nyní bude moci lépe představit, jak dveře z kolekce SAPELI budou dotvářet jeho 
interiér,“ uvádí Mgr. Ota Meissner, vedoucí marketingu SAPELI, a.s. Kdo chce této možnosti vyu-
žít, postačí vyplnit jednoduchý registrační formulář na internetové stránce http://www.sapeli.cz/
index.asp?obsah=358&amp a na základě informačního e-mailu si knihovnu s 3D modely dveří 
SAPELI bezplatně stáhnout. 
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